

Renaming Scholars Portal Dataverse Service Working Group

Terms of Reference

[le français suit]

Purpose

Scholars Portal Dataverse (<https://dataverse.scholarsportal.info>) has reached its tenth year of service and has expanded from regional to national in scope, now with 59 affiliated institutions across Canada and with funding from the Digital Research Alliance of Canada (formerly NDRIO-Portage). The Renaming Scholars Portal Dataverse Service Working Group will follow a process to determine a new name for the service that reflects its new identity. The Working Group will be represented and led by members of the Scholars Portal Dataverse (SPDV) team, and will be comprised of representatives identified by the current Dataverse consortium governance group. Key considerations will be made throughout the process to reflect the needs of the consortia of library partners involved with the service. The Working Group will complete their work over a 2-3 month period by submitting the recommendation to the current consortium governance group for final approval.

Principles

The following principles will be used to guide decision making around the name of the service:

- Bilingual - the name must work well in both French and English
- Reflect the new identity of the service as it supports the Canadian research community and the needs of the consortia partners
- Considers principles and values related to equity, diversity, and inclusion, including, Reconciliation with Indigenous peoples
- Intuitive meaning and easily recognizable, with an ability to have clear branding
- Avoid “empty vessel” names that will take time and investment to build understanding
- Avoid names that are software specific or too technical that may restrict the future direction of the service

Membership

- Members of current SPDV team (chair and representative)
- 3-4 members of the SPDV community of institutional administrators (consortias to appoint members)
- One individual representing Alliance RDM

Specific Responsibilities and Timeline

- The Working Group will brainstorm a potential 3-4 service names to be sent to the broader community for feedback (**November-December 2021**)
- The Working Group will make a recommendation to the current governance group for final approval and the new service name will be updated in SP documentation and service sites (**January 2022**).

Communications

- The group will meet regularly via Zoom
- A report will be presented at the next current Dataverse governance group meeting in January 2022

Groupe de travail renommer le service Dataverse de Scholars Portal

Mandat

Objectif

Dataverse de Scholars Portal (<https://dataverse.scholarsportal.info/fr/>) a atteint sa dixième année de service et est passé d'un service à portée régionale à un service d'envergure nationale. Dataverse compte maintenant 59 établissements affiliés au Canada et obtient du financement de l'Alliance de recherche numérique du Canada (anciennement Portage/NOIRN). Le Groupe de travail Renommer le Dataverse de Scholars Portal a pour mandat de trouver un nouveau nom pour le service qui reflète sa nouvelle identité. Le groupe de travail sera représenté et dirigé par des membres de l'équipe Dataverse de Scholars Portal (SPDV) et comportera des membres représentant le groupe de gouvernance actuelle du consortium Dataverse. Les besoins des consortiums de bibliothèques partenaires du service seront pris en compte tout au long du processus. Les travaux du Groupe de travail s'échelonneront sur une période de deux à trois mois et aboutiront à une recommandation au groupe de gouvernance du consortium actuel pour approbation finale.

Principes

Les principes suivants seront utilisés pour guider la prise de décision concernant le nom du service :

- Être bilingue - le nom doit fonctionner aussi bien en français et qu'en anglais
- Refléter la nouvelle identité du service qui soutient la communauté de recherche canadienne et les besoins des partenaires des consortiums
- Tenir compte des principes et des valeurs d'équité, de diversité et d'inclusion, y compris la réconciliation avec les Premiers peuples
- Avoir une signification intuitive et facilement reconnaissable, soit une image de marque claire
- Évitez les noms « qui ne veulent rien dire » qui prendront du temps et des investissements pour renforcer la compréhension
- Évitez les noms spécifiques au logiciel ou trop techniques qui pourraient restreindre l'orientation future du service

Composition

- Des membres de l'équipe actuelle du SPDV (présidence et représentants)
- 3-4 membres de la communauté SPDV des répondants institutionnels (nommés par les consortiums)
- Une personne représentant l'Alliance GDR

Responsabilités spécifiques et calendrier

- Le groupe de travail réfléchira à trois ou quatre noms de service potentiels à présenter à la communauté au sens large pour rétroaction (**novembre-décembre 2021**)
- Le groupe de travail fera une recommandation au groupe de gouvernance actuel pour approbation finale et le nouveau nom du service sera adopté dans la documentation SP et les sites de service (**janvier 2022**).

Communications

- Le groupe se réunira régulièrement sur Zoom
- Un rapport sera présenté lors de la prochaine réunion du groupe de gouvernance de Dataverse en janvier 2022